
 
Høringsuttalelse vedrørende Kunnskapsdepartementets forslag til 
endring i Barnehageloven 

 
Hvordan kan man ta bort statlig øremerket driftstilskudd uten garantier for drift og 
forutsigbarhet? 
Ved at man tar bort bestemmelsen om likeverdig behandling av private og kommunale 
barnehager og fjerner det øremerkede statstilskuddet, vil mange private barnehager gå en 
usikker tid i møte. 
Det er allerede en merkbar forskjell på kommunale (100 %), private (85 %) og 
familiebarnehager (72,25%). Hvor er den likeverdige behandlingen nå, og hvor blir den av 
med de nye forslagene som er lagt i den nye loven? 
 
Hvordan skal vi finansieres for å bevare og videreutvikle kvalitet for barn, foreldre og 
ansatte? 
Det bør innføres et system med 100% likebehandling av tilskudd til kommunale og private 
barnehager. 
Problemet er ikke at Staten ikke gir penger. Problemet er at pengene ikke kommer frem. 
Kommunale barnehager får mer i tilskudd og øker forspranget i form av bedre rammevilkår 
for å levere kvalitet til barn og foreldre. 
 
Det forventes at vi skal følge lønnsøkningene som de gjør i de kommunale barnehagene til 
våre ansatte, dette har jeg som driver av privat familiebarnehage veldig lyst til å kunne gjøre. 
Jeg ønsker å beholde min stab av ansatte for at det skal være stabilt personell for barna å 
forholde seg til, men dette er vanskelig da mange av oss private aktører ikke greier å holde 
følge med de kommunale lønnsøkningene og derfor taper våre gode ansatte. 
Ved sykdom har vi ikke budsjett til å sette inn vikarer, noe som igjen påvirker barna. 
 
Jeg kunne gjerne tenke meg å sende flere assistenter på kursing med tanke på 
kompetanseheving, noe barna har veldig stor glede og nytte av. Mange ganger må det 
prioriteres bort på grunn av manglende midler. 
 
Hvordan kan Staten legge alt ansvaret over på kommunen? Når det er et så bredt flertall på 
Stortinget for rammefinansiering, bør de kunne vente til de økonomiske konsekvensene av 
økonomisk likebehandling, full utbygging, nye prisreduksjoner og innføring av rett til plass er 
fastlagt, før de overfører ansvaret til kommunene. 
 
Det står at det skal være lik behandling av alle ikke-kommunale barnehager. Hva innebærer 
det? En felles nasjonal mal som til en viss grad vil sikre likebehandling? Meningen er vel at vi 
skal behandles likeverdig i forhold til offentlige tilskudd? 
Det står også at forskriften om likeverdig behandling av barnehager oppheves; Hvorfor? 
 
Vi som ikke-kommunal barnehage ser med uro på fremtiden. Hadde denne paragrafen 
fortsatt vært gjeldende, hadde vi som ikke-kommunal barnehage hatt en viss sikkerhet 
med tanke på tilskudd. 
 
 
 



5.5.2.1 Skjønnsmessig vurdering, kommunen har stor frihet til å bestemme hvilke barnehager 
som får kommunalt tilskudd ( Utdrag  fra høringsnotatet) 
 
Antar departementet at kommunen vil sikre de ikke-kommunale? Hva skjer når kommunen 
ikke trenger oss? Er dette en strategisk måte å kvitte seg med private barnehager på? 
       
 
Finansiering av oss ikke-kommunale barnehager: 
 
Retten til barnehage med god kvalitet må sikres alle barn i barnehage, og de ansatte må sikres 
en trygg arbeidsplass. Skal vi kunne klare dette som private aktører stilles det tre krav til et 
fremtidig system for driftstilskudd til barn som går i private barnehager 
 

1. Systemet må være forutsigbart 
2. Systemet må gi økonomisk likebehandling av barn i barnehage, uavhengig av hvem 

som eier barnehagen 
3. Systemet må være etterprøvbart 

 
Systemet for utmåling av skjønnsmidler til kommunene og derfra til utmåling av 
driftstilskudd til de private barnehagene, er ekstremt komplisert. Det er få i Norge som 
behersker dette systemet. Konsekvensene av dette er at politikerne med et bredt 
ansvarsområde ikke har tid og ressurser til å sette seg inn i systemet. Konsekvensen av at 
kommunen har fått mer ansvar, er at det er blitt mindre politisk styring med både tilskudd og 
modeller for tilskudd. 
Rammefinansiering der kommunen får ansvaret for å overføre all økonomisk støtte til 
barnehage, ser ikke positivt ut for oss. Vi trenger mer forutsigbarhet, vi kan ikke drive et halvt 
år uten å vite hva vi får i tilskudd for 2008. Vi har ingen idé om hva vi får i støtte, og når 
støtten kommer er vi langt ut i året. Det er vanskelig å sette opp et budsjett ut fra at man 
tildeles 600 000 ett år, mens det neste år er 400 000- uten at vi vet og får forklart hvorfor det 
er slik. Midlene vi får tildelt må for oss som tidligere nevnt være mulig å kontrollere og 
etterprøve. 
Det må gis en statlig, lovfestet garanti for økonomisk likeverdigbehandling av private og 
kommunale barnehager. Det må utarbeides en modell for den kommunale tilskuddsordningen, 
slik at den blir lik fra kommune til kommune, lik den modellen man har for utregning av 
statstilskudd i dag. 
 
Det skrives på side 19 i høringsnotatet: 
” En innlemming av barnehagetilskuddet vil trolig gi omfordelingseffekter mellom 
kommunene ved at tilskuddet fordeles etter kriterier som fanger opp etterspørsel og 
kostnadsforhold fremfor aktivitet som i dag.”. 
 Hva menes med dette? Vites det egentlig?? 
 
Det må tas ansvar og skapes rettferdighet slik at det er mulig å kunne drive på en god måte for 
oss som driver privat, slik at våre foreldre, barn og ansatte har samme betingelser som i de 
kommunale barnehagene. 
Sånn som situasjonen er i dag for mange av oss private aktører, er det mangel på likeverdig 
behandling overfor kommunale barnehager. Mange private trues med å legges ned på grunn 
av underskudd. Og så står det at den likeverdige behandlingen ikke skal gjelde i den nye 
loven. Hva skal skje med oss private?  



Vi private samarbeider så godt vi kan. Selv leier jeg meg ut gratis som veileder til en annen 
privat barnehage i bydelen på grunn av dårlig økonomi . Vi må stå sammen og hjelpe 
hverandre. Ved hjelp av en bedre økonomi kunne vi hatt et enda bedre tilbud for alle 
involverte i våre barnehager.  
 
Dersom forslaget til Statsråd skulle gå igjennom, er dette en gambling med de private 
barnehageplassene i kommunen. I tillegg til at det vil legge en stor demper på vilje til å 
opprette nye barnehageplasser i privat regi. Dette rimer dårlig med satsing på full 
barnehagedekning og lovfestet rett til barnehageplass. 
 
Jeg håper derimot at de tar til vettet og tenker på dem det gjelder, nemlig barna og deres 
oppvekstmiljø og rettigheter til likebehandling uavhengig om man går i en privat eller 
kommunal barnehage. 
Vi vil bruke tiden sammen med barna våre, men vi må vite våre økonomiske rammer for drift. 
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